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Rada Miejska w Kunowie 
Komisja Budżetu i Oświaty  

Protokół nr 15.2024 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Oświaty 

w dniu 4 grudnia 2024 r. 

  
Obrady rozpoczęto 4 grudnia 2024 o godz. 14:40, a zakończono o godz. 15:46 tego samego 
dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 11 radnych.  

Obecni: 

1. Arkadiusz Farys 
2. Jarosław Jałocha 
3. Sylwester Jedlikowski 
4. Beata Łukawska 
5. Marek Mikos 
6. Maria Pająk 
7. Marcin Pastuszko 
8. Piotr Rakoczy 
9. Cezary Szwajda 
10. Grzegorz Wanat 
11. Donata Zębala 

1.Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum. 

Dyskusja : 
Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda otworzył posiedzenie Komisji Budżetu i Oświaty i przywitał 
wszystkich obecnych oraz przybyłych gości. W posiedzeniu brało udział 11 członków Komisji Budżetu  
i Oświaty oraz zaproszeni goście. Przewodniczący stwierdził kworum do prac Komisji.  
 
Lista obecności członków komisji stanowi załącznik Nr 1 do protokołu.  
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 2 do protokołu.  
Przewodniczący Komisji zamknął punkt 1. 
 

 

2. Przyjęcie planowanego porządku posiedzenia. 

Planowany porządek posiedzenia 
 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum.  
2. Przyjęcie planowanego porządku posiedzenia.  
3. Wypracowanie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia wysokości tej opłaty 
4. Zakończenie posiedzenia.   
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Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda poinformował, że posiedzenie komisji zostało zwołany 
w związku z koniecznością pilnego wypracowania treści projektu uchwały w sprawie wyboru metody 
ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia wysokości tej opłaty, który 
nie został podjęty na sesji Rady Miejskiej w Kunowie w dniu 28 listopada 2024 r.  
Ponadto Przewodniczący nadmienił, że porządek posiedzenia zawiera 4 punkty i zapytał, czy ktoś z 
radnych wnosi uwagi do porządku posiedzenia.  
Nie zgłoszono żadnych uwag.  
Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda poddał pod głosowanie porządek posiedzenia. 

 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia planowanego porządku posiedzenia. 
 Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Arkadiusz Farys, Jarosław Jałocha, Sylwester Jedlikowski, Beata Łukawska, Marek Mikos, Maria Pająk, 
Marcin Pastuszko, Piotr Rakoczy, Cezary Szwajda, Grzegorz Wanat, Donata Zębala 
 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego jednomyślnie przyjęła proponowany 
porządek posiedzenia.  
 
Porządek posiedzenia komisji stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.  
 Przewodniczący Komisji zamknął punkt 2. 

 

 

3. Wypracowanie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia wysokości tej 
opłaty. 
 
Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda poprosił Pana Andrzeja Sidora Pracownika Referatu Spraw 
Obywatelskich, Rolnictwa i Środowiska o przybliżenie informacji w zakresie metody ustalenia opłaty 
za gospodarowana odpadami komunalnymi.  

Pracownik Referatu Spraw Obywatelskich, Rolnictwa i Środowiska Andrzeja Sidora zapoznał 
radnych z tabelą wydatków i dochodów w okresie 2025 – 2026, jakie będą po stronie Gminy Kunów 
uznając miesięczną stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w wysokości 25 – 29 zł 
od każdego mieszkańca zamieszkującego teren gminy Kunów.  

Propozycją Burmistrza Miasta i Gminy Kunów jest miesięczna stawka opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi w wysokości 26,00 zł od każdego mieszkańca zamieszkującego daną 
nieruchomość. Ponadto mieszkaniec może zostać zwolniony z części opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi w związku z kompostowanie bioodpadów, stanowiących odpady komunalne. 
Wówczas stawka wyniesie 23,00 zł/osobę. 

Radca Prawny Ewelina Płatek-Kosior omówiła 7 propozycji miesięcznych stawek opłat za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi, do każdej z nich został przeliczony dochód roczny, dochód 
z 24 miesięcy, kwota jaką Gmina Kunów musi dołożyć rocznie do odpadów, kwota jaką Gmina Kunów 
będzie musiała dołożyć w okresie 2 lat (24 miesięcy), jak również zaległości roczne. Obecnie do 
kosztów przedstawionych w tabeli nie jest ujęta waloryzacja cen paliwa, wynagrodzenie wykonawcy, 
które również może ulec zmianie w trakcie umowy. Zaległości w płatnościach zostały wyliczone na 
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podstawie miesięcznych wpłat mieszkańców w okresie od stycznia – do październik 2024 i wynoszą 
3,2 %. Radca Prawny dodała, że od tych osób (3,2%) Gmina na pewno nie będzie wstanie 
wyegzekwować zaległości.  
W Gminie Bodzechów 15 listopada 2024 r. radni przyjęli miesięczną stawkę za odbiór odpadów 
komunalnych, która wynosi 29,00 zł i 23,00 zł, do tej pory gmina dokładała ok 1 mln 500 złotych do 
systemu odpadów komunalnych.  
W Starachowicach 29 listopada 2024 r. również radni przyjęli miesięczną stawkę za odbiór odpadów 
komunalnych, która wynosi 29,00 zł. Umowa została również podpisana na okres 2 lat z możliwością 
waloryzacji kosztów wykonawcy jakim jest Fart Bis.  
Radca Prawny Ewelina Płatek Kosior podkreśliła, że jeżeli zostanie wybrana przez radnych inna 
stawka niż ta, którą zaproponował Pan Burmistrz, to radni muszę wskazać inwestycję z której te 
środki zostaną zabrane/ przesunięte na gospodarkę odpadami.   

 
Radny Darek Różalski podkreślił, że radni powinni dbać o finanse gminy i nie powinni dopuścić do 
sytuacji jaka miała miejsce 4 lata temu.  

 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Kunowie Piotr Rakoczy zapytał o konsekwencję braku 
wypracowania decyzji w sprawie przyjęcia miesięcznej stawki za odpady komunalne.  
 
Radca Prawny Ewelina Płatek-Kosior poinformowała, że jeżeli radni nie wypracują decyzji w sprawie 
miesięcznej stawki, wtedy obowiązywać będzie stawka bieżąca w 2025 r.  
 
Skarbnik Gminy Danuta Fijas poinformowała, że jeżeli do tego dojdzie to jest to niedotrzymanie 
wskaźników z art. 242, art. 243 czyli ustalenie budżetu Gminy przez Regionalną Izbę Obrachunkową.  

Radny Darek Różalski zaproponował miesięczną stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w wysokości 26,00 zł od każdego mieszkańca zamieszkującego daną nieruchomość oraz 
dla osób kompostujących bioodpady 23,00 zł oraz obniżenie ich po 6 miesiącach.  

Radca Prawny Ewelina Płatek-Kosior poinformowała, że jeżeli umowa zawierana jest na okres dwóch 
lat to stawki nie mogą być obniżane po 6 miesiącach.  
 
Radna Maria Pająk zaproponowała miesięczną stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w wysokości 26,00 zł od każdego mieszkańca zamieszkującego daną nieruchomość oraz 
dla osób kompostujących bioodpady 22,00 zł, prosząc Radcę Prawnego o przeliczenie stawek.  

 
Radca Prawny Ewelina Płatek-Kosior poinformowała, że roczna kwota jaką należy dołożyć z budżetu 
Gminy Kunów to 682 tys. złotych i jest to kwota mieszcząca się w budżecie.  
  
Radny Grzegorz Wanat zabrał głos i poinformował, że pozostaje przy stanowisku, które przedstawił 
na sesji.  
 
Radna Maria Pająk poinformowała, że radni powinni brać pod uwagę potrzeby mieszkańców, lecz 
należy racjonalnie podejść do finansów gminy.   
 
Radna Beata Łukawska poinformowała, że podwyższenia stawek nie da się uniknąć, lecz należy być 
przychylnym dla mieszkańca i uchwalić stawkę 24,00 zł i 21,00 zł. 
 
Radca Prawny Ewelina Płatek-Kosior poinformowała, że przy takich stawkach należy zrezygnować  
z planowanej inwestycji lub obciąć wydatki na transporcie publicznym lub na organizacjach 
pozarządowych.  
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Beata Łukawska opuściła posiedzenie komisji o godz. 15.35  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Kunowie Piotr Rakoczy poinformował, że stawka 25,00 zł i 22,00 zł 
jest najbardziej optymalną.  
 
Wypracowano dwie propozycje stawek:  
 

a) Stawka 24,00 zł bez kompostownika  
stawka 21,00 zł z kompostownikiem  

 
b) Stawka 25,00 zł bez kompostownika  

stawka 22,00 zł z kompostownikiem  
 
Radca Prawny Ewelina Płatek Kosior podsumowała, że Burmistrz Miasta i Gminy Kunów, może 
przedłożyć Radzie projekt uchwały, który będzie określał stawki mające pokrycie w budżecie Gminy. 
Ponadto, jeżeli Radni będą za zmianą przedłożonego do procedowania projektu uchwały 
i obniżeniem stawek opłaty za odpady komunalne, wówczas jeden z radnych powinien zgłosić 
wniosek formalny o wprowadzenie projektu uchwały z autopoprawką.  

 
Tabela przedstawiająca stawki za odpady komunalne stanowi załącznik Nr 4 do protokołu.  
 Przewodniczący Komisji zamknął punkt 3. 

 
4. Zakończenie posiedzenia. 

 
Przewodniczący Komisji Cezary Szwajda podziękował członkom Komisji oraz gościom za udział  
w posiedzeniu i zamknął posiedzenie Komisji Budżetu i Oświaty.  

Nagranie z posiedzenia komisji stanowi załącznik Nr 5 do protokołu (płyta CD). 

 

 
 

   

 

 

 

 

 

  

Przygotował(a): Paulina Biernat 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


